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گروه سیاسی – خاطره میرزا: در حالی که به نظر 
می رسد دولت و مجلس )یا حداقل هیات رئیسه مجلس( 
تصمیم خود را درباره حــذف ارز ترجیحی گرفته اند اما 
همچنــان دغدغه تبعات این اقــدام آزاردهنده و دلواپس 
کننده اســت و شــاید بر همین اساس است که مجلس و 
دولت تلاش می کنند که مســئولیت ایــن اقدام را گردن 

یکدیگر بیندازند. 
پیش از این یکبار دولت با ارسال لایحه ای دو فوریتی 
به مجلس ســعی کرد ارز 4200 تومانی را در سال جاری 
حذف کند اما مجلس بــا فوریت های این لایحه مخالفت 
کرد و بعد از آن هم اعلام شــد که دولت در صدد بازپس 
گیــری این لایحه اســت! از جمله علت هایــی که در آن 
زمان از ســوی مجلس برای مخالفــت با آن لایحه عنوان 
شــد ، یکی این بود که این اقــدام احتیاجی به لایحه و 
قانون ندارد و تکلیفی اســت کــه مجلس آن را در لایحه 
بودجه ســال جاری گنجانده اســت. این موضوعی است 
کــه حالا دولت روی آن مانور می دهد و حذف ارز 4200 
تومانــی را تکلیــف مجلس به دولت می دانــد و البته در 
مقابل ســخنگوی هیات رئیسه مجلس هم اعلام کرده که 
دولت به علت کمبود منابع حذف ارز ترجیحی را پیگیری 

می کند، نه مصوبه مجلس! 
هر چه که هســت، با تصویب کلیات لایحه بودجه در 
صحن علنی مجلس به نظر می رســد که چیزی تا قانونی 
شدن حذف ارز ترجیحی یا ارز 4200 تومانی نمانده است 
اما نمایندگان مجلس هر روز در این باره سخن می گویند 
و احتمالا می خواهند بعدها با اســتناد به همین سخنان، 
بگویند که هشدار لازم را نسبت به تبعات حذف این یارانه 
داده بودند و همه مســئولیت تبعات آن را به گردن دولت 

بیندازند. 
مهمترین دغدغه در این خصوص افزایش کمر شــکن 
قیمــت دارو، نان، گوشــت و مرغ بخصوص برای اقشــار 
آسیب پذیر جامعه است. البته پیش از این هم دولتمردان 
و هم نمایندگان اصرار داشتند که ارز ترجیحی دارو و نان 
حذف نخواهد شــد و حــذف ارز 4200 تومانی به تدریج 
خواهد بود؛ اما بر اساس آنچه فعلا در لایحه بودجه وجود 
دارد چنین نیســت و کلا ارز ترجیحی حذف خواهد شد. 
البته دولت و مجلس عنــوان می کنند که در قبال حذف 
ارز ترجیحی به بخش آسیب پذیر جامعه یارانه ای اضافه 
پرداخت خواهــد کرد و ســخن از »کارت نان«، »کارت 

سلامت« و »کارت یارانه« در همین راستا است. 
روز گذشته علی نیکزاد نائب رئیس مجلس با تاکید بر 
اینکه تصویب کلیات لایحــه بودجه در صحن مجلس به 
معنای حذف ارز 4200 تومانی اســت، گفت: اکنون بحث 
برســر نحوه جبران حذف ارز ترحیجــی برای دهک های 
درامدی اســت، اینکه به چه دهک هایــی و به چه میزان 

کمک شود.
وی ادامــه داد: طبق اطلاعات موجود اســتانداران در 
حال چک و ذخیره کالاهای اساســی در استان ها هستند. 
دولت هم می تواند کارت یارانه دهک های مختلف درامدی 

را شــارژ کند و اجازه برداشــت از کارت ها را از زمانی که 
دســتور اجرای قانون حذف ارز ترجیحــی را صادر کرد، 

بدهد.
نیکــزاد حــذف ارز ترجیحی را یــک جراحی بزرگ 
اقتصادی خواند و گفــت: اگر ورزا پای کار بیایند و تدبیر 
لازم اتخاذ شــود، ایــن جراحی بزرگ بــا موفقیت انجام 
خواهد شــد. مجلس هم برای حــذف ارز 4200 دولت را 

پشتیبانی و یاری خواهد کرد.
نماینــده مردم اردبیل در مجلس با بیان اینکه مجلس 
و دولت ناگزیر به حذف ارز 4200 تومانی هستند، گفت: 
مجلس مشکلات مردم و دولت را در نظر می گیرد و قانون 
بودجه را تصویب می کند اما پس از تصویب قانون، دولت 

مسوول اجرا است.
از ســوی دیگر چند روز قبل سخنگوی هیئت رئیسه 
مجلس شــورای اســلامی اعلام کرد: دولت هنــوز برنامه 
مشــخصی درباره چگونگی حذف ارز ترجیحی و مقابله با 
آثار آن بر روی معیشــت مردم به مجلس ارائه نکرده، این 
درحالی اســت که هم در قانون بودجــه ۱400 و هم در 
تفاهمی که بین ســازمان برنامه و کمیسیون های مجلس 
انجام شــده بود،  دولت برای تدوین بســته های حمایت 

معیشتی از مردم، اختیارات لازم را داشته است. 
سید نظام الدین موســوی در جمع خبرنگاران افزود: 
واقعیت این اســت که دولت براساس گزارش علنی آقای 
میرکاظمی به دلیل محدودیــت درآمدهای ارزی قادر به 
تامین ارز ترجیحی نیســت و می خواهد آن را حذف کند، 
برخی نماینــدگان مجلس هم البته بــا کلیت آن موافق 
هســتند اما دولت هنــوز برنامه اجرایی مشــخصی برای 
عملیاتی شدن این موضوع به نمایندگان ارائه نکرده است. 
ما منتظریم دولــت برنامه اجرایی خود را بدهد تا بتوانیم 
تصمیم بگیریم، چراکه خط قرمز مجلس معیشــت مردم 

است. 

 موســوی درپاسخ به این ســوال که در قانون بودجه 
۱400 راهــکار جبــران حذف ارز ترجیحــی پیش بینی 
نشــده اســت تاکید کرد: در جزء 2 بند »ب« تبصره یک 
قانون بودجه ســال ۱400 رای جبران ارز 4200 تومانی، 
اختیارات لازم برای تدوین سیاست های حمایتی معیشتی 
از مردم حتی به صورت پرداخت یارانه مســتقیم به دولت 

داده شده است.
سید محســن دهنوی، نایب رئیس کمیســیون تلفیق 
لایحــه بودجه ســال ۱40۱ نیز روز گذشــته بــا بیان 
اینکــه دولت باید ســناریوهای خود را بــرای حذف ارز 
4200تومانی به صــورت مکتوب به مجلس ارائه کند، اما 
تاکنون این امر محقق نشده است، گفت: دولت در لایحه 
بودجه ســال ۱40۱ ارز ترجیحی را حذف کرده، اما باید 
به این نکتــه توجه کرد که مجلس حذف ارز ترجیحی را 
مشروط بر شفاف شدن راهکارهای جبران و جلوگیری از 

فشار مضاعف بر مردم می پذیرد.
همچنین درخبری دیگر به نقل از خانه ملت، علی اصغر 
باقرزاده، دبیر اول کمیســیون تلفیق گفت: نمایندگان تا 
زمــان شفاف ســازی نحوه حمایــت از معیشــت مردم 

تصمیمی درباره حذف ارز ترجیحی نخواهند گرفت.
وی  بــا بیــان این که حذف ارز ترجیحی در شــرایط 
کنونی به صلاح نیســت و باید با یک شــیب ملایم و به 
کندی پیش برود، گفت: مجلس تا زمانی که شفاف سازی 
نســبت به سیاســت های دولت برای حمایت از معیشت 
مردم، راهکاری درســت و اصولی و زیرساخت لازم برای 

مدیریت نباشد، موافق حذف ارز ترجیحی نخواهد بود.
به گفته وی مســوولان دولتی با وجود بیان برنامه های 
خود در خصوص حــذف ارز 4200 تومانی اما با یکدیگر 
برای انجام چنین اقدامی انسجام ندارند و بیشتر نمایندگان 

نیز هنوز نسبت به حذف ارز ترجیحی قانع نشده اند.
یــک روز پیش از ایــن نیز رئیس کمیســیون تلفیق 

بودجه ۱40۱ مجلس شورای اسلامی، تاکید کرد: مجلس 
تا زمانی که به یک راهکار متقن برای آســیب نرسیدن به 
معیشــت مردم با حذف ارز ترجیحی نرسد، در این زمینه 

گام بر نمی دارد.
حمیدرضا حاجی بابایی با اشــاره به مباحث مطروحه 
پیرامــون حذف ارز 4200 تومانــی برای تامین  برخی از 
کالاهای اساســی در لایحه بودجه سال ۱40۱، بیان کرد: 
ما در حال بررســی راهکارهای گوناگون برای اجرای این 
موضوع هســتیم و هر وقت در کمیسیون تلفیق به راهکار 
نهایی رســیدیم و جمع بندی نیز صــورت گرفت نتیجه 
را اعلام می کنیم. اولویت اصلی ما این اســت که آسیبی 
در این حوزه به مردم وارد نشــود. ما تا زمانی که به یک 
راهــکار متقنی نرســیم که با حذف ارز، معیشــت مردم 
آسیب نمی بیند، نمی توانیم نسبت به این امر اقدام کنیم.

رئیس کمیســیون تلفیق بودجه ۱40۱ اظهار کرد: ما 
دنبال راهکار هســتیم و باید جزئیــات هر راهکار با دقت 
مورد بررســی قرار گیرد و به استحکام فکری و برنامه ای 
برســیم آنگاه در این زمینه تصمیم گیری کنیم. سمت و 
ســوی مجلس در صورت توافق برای حذف ارز ترجیحی 
برای تامین برخی از کالاهای اساسی بیشتر به سمت ارائه 
کالا برگ است تا  اینکه به مردم یارانه پرداخت شود. هنوز 
جمع بندی صورت نگرفته است، اما مجلس به دنبال این 

است که آسیبی به مردم وارد نشود.
حاجــی بابایی تاکید کرد: اگر به این نتیجه رســیدیم 
که یارانه به مردم داده شــود، بحــث تجمیع یارانه ها نیز 
باید مورد بررســی قرار گیرد و باید مشــخص شــود چه 
دهک هایــی چگونه مــورد حمایت قــرار می گیرند و چه 
میزان یارانه به چه دهک هایی تعلق گیرد، اما در گام اول 

ما باید به یک راهکار متقن برسیم.
همچنین روز شــنبه یک عضو کمیســیون اجتماعی 
مجلس شــورای اســلامی تاکید کــرد: اگر بــا حذف ارز 
ترجیحی، خطری ســفره مردم را تهدید کند، مجلس زیر 
بــار نخواهد رفت، چرا که معیشــت و زندگی مردم خط 

قرمز مجلس است.
فاطمه رحمانی نماینده مشــهد در مجلس در صفحه 
شخصی خود در توئیتر نوشــت: دولت ارز ترجیحی را از 
بودجه ۱40۱ حذف کرده اســت. مردم مطمئن باشــند 
مجلس سختگیرانه این جراحی اقتصادی دولت را بررسی 
کارشناســی خواهد کرد و اگر با این حذف، خطری سفره 
مــردم را تهدید کنــد، زیر بار نخواهد رفت. معیشــت و 

زندگی مردم خط قرمز مجلس است.
همچنین رییس فراکسیون مقابله با آسیبهای اجتماعی 
مجلس نیز دیــروز با بیان اینکه حــذف ارز ترجیحی به 
معنــای اینکه ما کامل حذف کنیم و هیچ آلترناتیوی هم 
برای جبران نداشــته باشــیم این منجر به تبعاتی خواهد 
شد که احتمالا در ۱40۱ با آن مواجه هستیم گفت: اینجا 
می گویم که بماند. ان شــاءالله که این اتفاق نیفتد اما اگر 
به این ســمت نرویم که آلترناتیوهای جدی داشته باشیم 

ما با تبعاتی در سال آینده مواجهه خواهیم بود. 

آیا مجلس و دولت توان تصویب و اجرای تصمیمی که گرفتند، دارند

حذف ارز 4200 تومانی؛ دهشت زا یا نویدبخش؟

رئیس سازمان تعزیرات حکومتی درباره نظارت سازمان 
تعزیرات بر گرانفروشی گفت: با تصویب قانون نظام صنفی، 
عملا نظارت بر بازار از حیث کشف تخلف به اصناف و سازمان 
حمایت واگذار شــده و ما تنها به تخلف رسیدگی می کنیم. 
این قانون در شرایط عادی تصویب شده نه جنگ اقتصادی 
و ماهم رویکردمان این است با قانون فعلی نمی توانیم حضور 

مستمر و مثمر ثمر در بازار داشته باشیم.
به گزارش ایســنا، احمد اصانلو در مراســم رونمایی از 
سامانه درج پرونده های قاچاق کالا و ارز )مرتبط با سازمان 
جمــع آوری و فروش امــوال تملیکی( دربــاره کارکرد این 
ســامانه، گفت: رئیس محترم جمهور بعــد از بازدید از انبار 
اموال تملیکی در استان بوشــهر دستوری برای ساماندهی 
این اموال دادند و ما هم در اجرای این دســتور بخشنامه ای 
را خطاب به مدیران تعزیرات اســتانی صادر کردیم تا برای 
پرونده هایی که تعیین تکلیف نشدند و می توان دستور فروش 

آن ها را داد، اقدام کنند.
وی افزود: مشــکلی که با آن مواجه شــدیم این بود که 
ســازمان اموال تملیکی ادعا می کرد پرونده های زیادی در 
تعزیــرات و هم چنین در قوه قضائیــه وجود دارند که هنوز 
تعیین تکلیف نشدند که این موجب انباشت اموال در انبارها 

شده است.
اصانلو با بیان این که بررسی اجمالی ما نشان می داد این 
ادعا واقعی نیست و پرونده های تعیین تکلیف نشده زیادی 

نداریم گفت: میانگین رسیدگی به پرونده ها در تعزیرات ۳۵ 
تا 40 روز بیشــتر نیســت و این ادعا که پرونده های تعیین 
تکلیف زیادی در سازمان تعزیرات وجود دارد، درست نیست 

و پرونده های معوقه زیادی نداریم.
رئیس سازمان تعزیرات حکومتی ادامه داد: بررسی های 
بعدی نشــان داد بین اموال موجود در انبارها و پرونده های 
مفتوحــه و مختومه ارتباطی وجود ندارد و ســازمان اموال 
تملیکی علی رغم مختومه شدن پرونده ها به جهت ارتباط 
نداشتن پرونده ها با کالاها نمی تواند اقدامی کند. پس چون 
سامانه ای وجود نداشت که به لحاظ سیستمی پرونده ها رصد 
و آمارگیری شود در سازمان تعزیرات به این نتیجه رسیدیم 
سامانه ای راه اندازی کنیم که تمام پرونده های اموال تملیکی 

را رصد کنیم و به همین جهت این سامانه راه اندازی شد.
وی با بیان این کــه در ۱۱ روز، اطلاعات مربوط به ۱۸0 
هزار پرونــده مرتبط با قاچــاق کالا و ارز در این ســامانه 
بارگذاری شــد گفت: چشم انداز ما این است که این سامانه 
و اطلاعات آن را با اطلاعات ســازمان اموال تملیکی مرتبط 
کنیم تا اموال موجود در سازمان اموال تملیکی تعیین تکلیف 
شــود و این ســازمان دیگر منتظر ابلاغ فیزیکی نباشد و از 
طریق همین سیستم نتیجه پرونده ها را بگیرد و با این کار از 

انباشت اموال جلوگیری کنیم.
اصانلو خاطرنشــان کــرد: تاکنون چون ســازمان اموال 
تملیکی نمی توانســته رای های تعزیرات را با اموال منطبق 

کند و بفهمد رای این پرونده مربوط به کدام اموال و کالای 
انباشت شده در سازمان اســت، احکام سازمان تعزیرات به 
خوبی اجرا نشــده است. با این ســامانه، هر پرونده قاچاقی 
که در ســازمان تعزیرات تشکیل می شــود با اموالی که در 
ســازمان اموال تملیکی وجود دارد ارتباط پیدا می کند و از 

سردرگمی سازمان اموال تملیکی جلوگیری شود.
رئیس سازمان تعزیرات بیان کرد: هم چنین قصد داریم 
عملکرد دســتگاه هایی که مجوز برای تعیین تکلیف کالاها 
اعطا می کنند را رصد کنیم و ببینیم آیا به موقع مجوزها داده 

شده یا نه یا درگیر بوروکراسی اداری شده اند.
اصانلــو هم چنین دربــاره نظارت ســازمان تعزیرات بر 
گرانفروشی گفت: با تصویب قانون نظام صنفی، عملا نظارت 
بر بازار از حیث کشــف تخلف به اصناف و سازمان حمایت 
واگذار شده و ما تنها به تخلف رسیدگی می کنیم. این قانون 
در شرایط عادی تصویب شــده نه جنگ اقتصادی و ماهم 
رویکردمان این است با قانون فعلی نمی توانیم حضور مستمر 
و مثمر ثمر در بازار داشــته باشــیم. ما اعتقادمان این است 
با مقررات عــادی نمی توانیم بازاری که در شــرایط جنگ 
اقتصادی اســت مدیریت کنیم لذا به سران قوا متنی ارائه 
دادیم که مصوبه ای به ما بدهند تا قضات تعزیرات مستقیما 
در بازار نظارت و رســیدگی کنند. گشت های ما در ۱0 ماه 
گذشته به ۹0 هزار پرونده گرانفروشی رسیدگی کرده است.

وی درباره آمار پرونده های موجود در تعزیرات گفت: در 

۱0 ماه گذشته، تعداد ۱۳۷ هزار پرونده گرانفروشی مختومه 
و منتهی به صدور رأی شده است و ارزش ریالی محکومیت 

گرانفروشان حدود ۹0 هزار میلیارد ریال است.
اصانلو درباره پرونده های قاچــاق کالا و ارز نیز گفت: از 
ابتدای ســال جاری ۷۹ هزار و 2۷۷ فقره پرونده مرتبط با 
قاچاق کالا و ارز به تعزیرات ارجاع شــده و اکنون ۳ هزار و 

۷۱۵ پرونده در جریان رسیدگی قرار دارد.
رئیس سازمان تعزیرات حکومتی درباره آمار گشت های 
مشترک تعزیرات حکومتی افزود: بیشتر تمرکز گشت های 
تعزیرات نظارت بر مراکز تولیدی و توزیعی بوده و از ابتدای 
مهر ماه سال جاری تا کنون چهارهزار و ۶4۹ گشت برگزار 
شــده اســت. اصانلو در پاسخ به ســوالی مبنی براینکه آیا 
تعزیرات به موضوع احتکار خودروســازان ورود کرده اســت 
گفت: تعزیرات حکومتی مرجع رســیدگی به تخلفات است 
و متولــی اعلام تخلــف وزارت ضمن و ســازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان اســت که تاکنون از این 

مراجع گزارشی دریافت نکرده ایم.
وی افزود: دوســتان در وزارت صمت و سازمان حمایت 
مصرف کنندگان و تولیدکنندگان مباحثی را مطرح می کنند 
و هنوز درباره اینکه اقدام خودروسازان مصداق احتکار است 
یا به دلیــل کمبود قطعه بوده به جمع بندی نرســیده اند. 
همچنین سازمان بازرسی کل کشور نیز مکاتبه ای با تعزیرات 

در این خصوص نداشته است.

۱00 نماینده مجلس شورای اسلامی در نامه ای به رییس 
جمهوری خواستار لغو واگذاری سهم ۱۸ درصدی دولت در 

هلدینگ خلیج فارس شدند.
به گزارش ایســنا، در نامه ۱00 نماینده مجلس شورای 
اسلامی خطاب به سیدابراهیم رئیسی رئیس جمهوری آمده 
اســت: واگذاری هجده درصدی سهام باقی مانده دولت در 
هلدینگ پتروشــیمی خلیج فارس، به عنوان تاریخی ترین 
مزایده در بورس و ســازمان خصوصی ســازی، در حالی در 
شرف انجام است که، چنین حجمی از واگذاری، نه در فروش 
مســتقیم و نه در فروش های رد دیون سابقه نداشته است 
و زمان کوتاه تصمیــم و اجرای آن نیز موضوعی قابل تأمل 
می باشــد. نکته قابل توجه آنست که عرضه پانزده درصدی 
آن به صورت بلوکی صورت می پذیرد و این بدان معناســت 
که تعداد کمی از سهامداران بورسی امکان خرید این حجم 
از ســهام  هلدینگ ) که قریب به دو میلیارد دلار می باشد( 

را دارا خواهند بود.
نظر به اهمیت موضوع، موارد ذیل جهت استحضار رئیس 

محترم جمهور ایفاد می گردد.
۱- با واگذاری ســهم هجده درصدی دولت که در حال 
حاضر تحت مدیریــت وزارت نفت و شــرکت ملی صنایع 
پتروشیمی می باشد، عملا ابزار توسعه گری و نقش حاکمیتی 

شرکت ملی صنایع پتروشیمی از بین رفته و فلسفه وجودی 
آن زیر ســوال می رود. به عبارتی دیگر نقش توســعه گری 
دولت در صنعت پتروشیمی کاملا حذف خواهد شد و توسعه 
صنعت پتروشــیمی که در برخی موارد خاص و استراتژیک 
بوده و جذابیت برای سرمایه گذاران بخش خصوصی ندارد، 
نیازمند به سرمایه گذاری و حضور جدی دولت برای تکمیل 
زنجیره مهــم ارزش و متمایل کــردن بخش خصوصی به 

مشارکت در این سرمایه گذاری ها دارد.
این در حالی اســت که شرکت ملی صنایع پتروشیمی با 
دارا بودن سهام کمتر از بیست درصد هلدینگ خلیج فارس، 
تنها ابزار ســرمایه گذاری و حضور و  برنامه ریزی در اجرای 
پروژه های استراتژیک را دارا بوده و واگذاری این سهام قطعا 
دولت را از فعالسازی طرح های استراتژیک خلع ید می نماید.

2- خریــد بلوکی پانزده درصــدی و بصورت یکجا، تنها 
توسط معدود سهامدارانی امکان پذیر است که امکان تامین 
این حجم نقدینگی را دارا باشند. این ضرب الاجل در اجرای 
واگذاری و با این کیفیــت و در زمانه تغییر و تحول دولت، 

قطعا شائبه هایی بر بلاوجه بودن و عدم رعایت صرفه و صلاح 
کشور و مفسده دار بودن آن مترتب خواهد نمود.

۳-  لازم به ذکر اســت واگذاری بلوکی ســهم دولت به 
هلدینگ های بزرگ خصولتی، با سیاست های دولت مردمی و 

اقتصاد مردمی مغایرت دارد.
4- موضوع بســیار حائز اهمیت و روشن دیگر آنست که 
مهمترین دلایل توجیهی این واگذاری، جبران کسری بودجه 
و به دســت آوردن نقدینگی است، که در شرایط فعلی و با 
اصــرار به انجام چنین عملی، با نحوه فروش عمده و بلوکی، 
محتمل می نماید که خریدار، فقط با سی درصد ارزش غیر 
واقعی، سهام استراتژیک و حیاتی کشور را بصورت نقدی و 
مابقی ارزش سهام را بصورت اقساط خریداری نماید و برای 
همیشــه بازوی توانمند حاکمیتی و سیاستگذاری دولت را 
در این بخش قطع نماید. با توجه به اینکه چنین خریداری 
معمولا با تهاتر و یا بعنوان رد دیون حاضر به خرید ســهام 
می گردد که در ایــن صورت، همان پیش پرداخت حداقلی 
هم کمکی بــه دولت برای جبران کســری بودجه نخواهد 

کرد. با امعان نظر به این مهم که بســیاری از کارشناســان 
اقتصادی معتقد به ارزش بسیار بالاتر این هلدینگ می باشند 
ســهم بیش از ســی درصدی ایــن هلدینــگ در صنعت 
پتروشــیمی نمایانگر ارزش قریب ســی میلیارد دلاری آن 
می باشــد که در حال حاضر این واگــذاری با ارزش گذاری 

حدودا سیزده میلیارد دلاری در حال انجام است.
۵- علیرغم اینکه حدود چهل درصد سهام این هلدینگ 
معظم در قالب ســهام عدالت به مردم واگذار شــده است 
لیکن بازیگران اصلی آن سهم عمده، خصولتی هستند، لذا 
با واگذاری هر چه بیشــتر سهم به مردم، می توان با تقویت 
شفاف سازی، از فساد ناشی از آن، که از سیاست های اصلی 

دولت مردمی است، جلوگیری نمود.
لذا با عنایت بــه موارد فوق الذکر، پیشــنهاد می گردد 
حضرتعالی واگذاری بلاوجه و عجولانه این ســهم را متوقف 
نموده تا با مطالعه بیشتر و برنامه ریزی بهتر، تصمیمی جامع 

و مطلوب گرفته شود.
در پایان از حضرتعالی درخواســت می گردد جهت ارائه 
توضیحات تکمیلی و کارشناســی در خصوص ابعاد فنی و 
موضوعــی بمحضر ریاســت محترم جمهــوری عزیز ایران 
اسلامی توســط کارشناســان و نمایندگانی از جمع امضاء 

کننده نامه مذکور، اقدام مقتضی را مبذول فرمایید.

رئیس ســازمان بازرسی کل کشور در دیدار با استاندار 
بوشــهر بــا تأکید بر توانمندســازی بخــش خصوصی و 
حمایــت از ســرمایه گذاران داخلی و خارجــی، یکی از 
برنامه های سازمان بازرسی کشور را حول محور حمایت از 

سرمایه گذاری مشروع عنوان کرد.
به گزارش ســازمان بازرسی کل کشور،  رئیس سازمان 
بازرســی کل کشور در دیدار با استاندار بوشهر با اشاره به 
ظرفیت های مهم این اســتان با توجه به وجود بزرگترین 
میدان گازی، اســکله نفتی و ســواحل دریــا گفت: برای 

اســتفاده از هریک از این ظرفیت ها نیــاز به برنامه ریزی 
وجود دارد وی با تأکید بر لزوم آمایش ســرزمینی تصریح 
کرد: برای هر اســتان باید با توجه بــه ظرفیت ها، صنایع 

راه اندازی شود.
خدائیان بــا تأکید بر توانمندســازی بخش خصوصی 
و حمایــت از ســرمایه گذاران داخلــی و خارجی، یکی از 
برنامه های ســازمان بازرســی کل کشــور را حول محور 

حمایت از سرمایه گذاری مشروع عنوان نمود.
وی تســهیل و تســریع در اخــذ مجوز برای توســعه 

کســب وکارها را امری مهم دانســت و نقش این اقدام در 
مبارزه با فساد را موردتوجه قرارداد.

رئیس ســازمان بازرسی کل کشور با اشاره به تأکیدات 
مستمر رئیس قوه قضاییه بر حمایت از تولید، از شناسایی 
ظرفیت ها و پیگیری مشــکلات استان بوشهر در این سفر 

خبر داد.
محمد زاده استاندار بوشهر نیز در این دیدار با قدردانی 
از حســن توجه رئیس سازمان بازرســی کل کشور برای 
انتخاب اســتان بوشــهر به عنوان اولین مقصد سفرهای 

استانی، نقش دادگستری و بازرسی کل استان را در حوزه 
حمایت از تولید و اقتصاد مقاومتی بسیار تأثیرگذار عنوان 
و از اقدامات صورت گرفته تقدیر کرد. اســتاندار بوشــهر 
ضمن قدردانی از اقدامات صــورت گرفته در حوزه اموال 
تملیکی، خواستار صدور دســتورات لازم برای تسریع در 
تعیین تکلیف اموال موجود در انبارهای اموال تملیکی در 

جریان این سفر شد.
وی همچنیــن از ذبیح الله خدائیان خواســت که دفتر 

بازرسی کل کشور در عسلویه مستقر شود.

رئیس سازمان تعزیرات:

با قانون فعلی نمی توانیم حضور مثمرثمر در بازار داشته باشیم

۱۰۰ نماینده در نامه ای به رئیس جمهور خواستار شدند

سهام دولت در هلدینگ خلیج فارس واگذار نشود

رئیس سازمان بازرسی کل کشور:
سازمان بازرسی از تولید و سرمایه گذاری مشروع حمایت می کند

معاون اجتماعی قوه قضائیه:
بخشی از قانون هوای پاک که به ضرر مردم است

 در حال اجرا است
معاون اجتماعی قوه قضائیه با اشاره به اتمام مهلت قانونی اجرای قانون هوای 
پاک گفت: یک بخشــی از این قانون که به ضرر مردم اســت در حال اجرا است 
درحالی که تسهیلاتی که دولت باید دراختیار ناوگان حمل و نقل قرار دهد اجرایی 

نشده است.
اصغر جهانگیر در گفت وگو با ایسنا، در ارتباط با اجرا نشدن قانون هوای پاک و 
استمرار آلودگی هوا گفت: قانون هوای پاک، قانون بسیار خوبی است که طی چند 

سال گذشته تصویب شده اما به درستی اجرا نشده است. 
وی با بیان این که یک بخشی از این قانون که به ضرر مردم است در حال اجرا 
است گفت: در این قانون پیش بینی شده که از تردد خودروهای فرسوده جلوگیری 
شود و الان نیروی انتظامی خودروهایی را که شرایط قانونی نداشته باشند جریمه 
می کند اما از طرف دیگر پیش بینی شده ظرف ۵ سال ناوگان حمل و نقل عمومی و 
خصوصی ما مثل تاکســی ها با تسهیلاتی که دولت در اختیار بخش خصوصی و 
دولتی می گذارد نوسازی شود اما این بخش قانون اجرا نشده و تسهیلات به ناوگان 
حمل و نقل اختصاص داده نشده یا اگر داده شده در حد پیش بینی قانون نیست. 
جهانگیر در پایان گفت: ۵ سال درنظر گرفته شده توسط این قانون در ماه های 
آینده و منتهی به ۱40۱ تمام می شــود در حالی که بخــش زیادی از آن هنوز 
اجرا نشده و دستگاه های مختلف از جمله دستگاه های دولتی به وظیفه شان عمل 

نکردند و شاهد این هستیم که هم چنان قانون خوب بدون اجرا باقی مانده است.

نهادهای نظارتی و قضایی به موضوع تصادف 
زنجیره ای بهبهان ورود کنند

نایب رئیس کمیسون اجتماعی مجلس شورای اسلامی گفت: نهادهای نظارتی 
و قضایی باید به موضوع تصادف بهبهان ورود کنند.

سیدکریم حسینی در گفت و گو با ایسنا، در رابطه با حادثه اخیر تصادف زنجیره 
ای در محور بهبهان - رامهرمز که رئیس پلیس راهور فرماندهی انتظامی کشــور 
گفته بود »در این حادثه ایربگ هیچ خودرویی باز نشد«، بیان کرد: قطعا مسئولین 
امر و به ویژه پلیس راهنمایی و رانندگی باید نظرات کارشناسی خود را ارائه کند و 

در خصوص نحوه عملکرد کیسه های هوایی که اشاره شده، اظهار نظر کند.
نماینده مردم اهواز در مجلس شــورای اسلامی خاطرنشان کرد: همچنین در 
خصوص وضعیت و ایمنی راه ها و ایمنی خودروها باید گزارشــاتی داده شــود و 
مسئولین امر به ویژه نهادهای نظارتی و قضایی باید به موضوع ورود کنند و به این 

موارد رسیدگی شود.
بر اساس این گزارش، صبح روز دوشنبه )20 دی ماه( در تماس با سامانه ۱۱۵ 
خبر تصادف زنجیره ای بیش از ۵0 خودرو در محور  بهبهان- رامهرمز اطلاع رسانی 
شــد که در این حادثه پنج نفر از هموطنان جان خود را از دســت داده و 4۱ نفر 

نیز مصدوم شدند.
همچنین سردار سیدکمال هادیانفر در ششمین رزمایش ارتقاء توان و تحرک 
عملیاتی پلیس راهور فرماندهی انتظامی کشــور با اشــاره به تصادفات اخیر در 
جاده های کشــور، اعلام کرده بود که »عدم رعایت فاصله طولی منجر به تصادف 
می شود در همین حادثه بهبهان که بسیار دلخراش بود، ایربگ هیچ خودروی باز 

نشد.«

امکان پیگیری قضایی بازنشدن ایربگ خودروهای 
تصادف بهبهان

یک عضو کمیسیون صنایع و معادن مجلس یازدهم پیگیری قضایی باز نشدن 
ایربــگ خودروهای تصادف تلخ بهبهان را ممکن دانســت و گفت: با جلب نظر 
کارشناســی این حق برای خریداران محفوظ اســت که از خودروسازان شکایت 

حقوقی کنند.
فرهاد طهماسبی در گفت وگو با ایســنا در مورد تصادف زنجیره ای بهبهان و 
باز نشدن ایربگ خودروهای ایرانی اظهار کرد: کیفیت و ایمنی خودرو از تعهدات 
خودروسازان اســت. امروز آنها به تکنولوژی دسترسی دارند و برای فراهم کردن 

بی نقص امکانات مکلف هستند. 
نماینده مردم نی ریز و استهبان در مجلس یازدهم گفت: ایربگ یکی از امکانات 
خودروهای ایرانی عرضه شــده به بازار است. اگر نظر کارشناسی بر این باشد که 
نقص نفی خودروها باعث تصادف شده است یا حتی میزان خسارات وارد شده به 
مردم را تشدید کرده است، خودروسازان مسئولند تا پاسخگوی خسارات مادی و 

معنوی باشند. 
این عضو کمیســیون صنایع و معادن مجلس در مورد امکان پیگیری قضایی 
باز نشدن ایربگ ها گفت: با جلب نظر کارشناسی این حق برای خریداران محفوظ 

است که از خودروسازان شکایت حقوقی کنند. 
این عضو مجمع نمایندگان استان فارس در پایان گفت: طبق تعهداتی که بین 
خودروساز و خریدار منعقد شده است و البته وظایفی که خارج از قراردادهای به 

عهده خودروسازان است، شکایات حقوقی نتیجه بخش خواهد بود.

خسارت سیل پرداخت نشده است
نماینده مردم پلدختر و معمولان در مجلس شورای اسلامی گفت: خسارت به 
صاحبان 2۵0 هکتار از زمین هایی که در سیل ۹۸ از بین رفتند داده نشده است.

سید حمیدرضا کاظمی در گفت وگو با ایسنا اظهار کرد: در سیل به بخش های 
کشاورزی، مسکن و اصناف خســارت هایی وارد شد و وام هایی برای این افراد در 

نظر گرفته شد.
وی ادامه داد: هنوز افرادی هستند که نتوانسته اند منزل مسکونی خود را احداث 

و از آن استفاده کند ولی اقساط وام های آنها شروع شده است.
این نماینده مجلس افزود: چون مردم قدرت پرداخت ندارند بانک ها ضامین را 

برای پرداخت اقساط مذکور تحت فشار قرار داده اند.
نماینده مردم پلدختر و معمولان در مجلس شــورای اســلامی گفت: در سفر 
هیات دولت به لرستان برای استمهال وام ها مصوبه ای در نظر گرفته شد که هنوز 

ابلاغ نشده است.
کاظمی بیــان کرد: انتظار داریم وزارت اقتصــاد به بانک ها اعلام می کرد که با 
توجه به وضعیتی که مردم منطقه دارند، دست نگه دارند و ضامین را تحت فشار 

قرار ندهند.
وی افزود: وزیر اقتصاد باید این مصوبه را پیگیری می کرد تا اسمهال وام ها انجام 
شود و مردم فرصت تنفسی داشته باشند و پس از دوسال اقساط وام ها آغاز شود 

تا حداقل زندگی، کشاورزی، اصناف  این افراد به سامانی برسد.
نماینده مردم پلدختر و معمولان در مجلس شــورای اسلامی خاطرنشان کرد: 
متاسفانه وزارت اقتصاد این موضوع را به کندی پیگیری می کند و باید این موضوع 

به سرعت پیگیری شود تا مردم نتیجه سفر هیات دولت به لرستان را ببینند.
کاظمی در خصوص خسارت به صاحبان 2۵0 هکتار از زمین هایی که در سیل 
۹۸ از بین رفتند، گفت: برای خسارتی که به بخش محصولات کشاورزی وارد شد 
دولت هزینه ای را به کشاورزان پرداخت کرد اما برای زمین های کشاورزی مرغوب 
استان )زمین آبی و باغ( که دچار خسارت شدند هزینه ای درنظر گرفته نشد چرا 

که زندگی این کشاورز به این یک یا دو هکتار زمین کشاورزی وابسته بود.
وی افزود: انتظار می رود این مهم که جزو مصوبات سفر هیات دولت بوده مورد 
اهتمام ویژه قرار گیرد و بررسی انجام شود که در این راستا تذکراتی به وزیر اقتصاد 

داده شده است.

افزایش ۶۰ درصدی تعرفه خدمات پزشکی
 یعنی محروم کردن قشر کم درآمد از خدمات پزشکی

نایب رئیس کمیســیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی تاکید کرد: افزایش 
تعرفه ۶0 درصدی خدمات پزشکی نه متناسب با توان شرکت های بیمه ای است 
و نه متناســب با توان اقتصادی جامعه اســت؛ این یعنی محروم کردن قشر کم 
درآمد از خدمات پزشکی. به گزارش ایسنا، علی بابایی کارنامی نماینده مردم ساری 
در مجلس شــورای اسلامی در مطلبی در صفحه شخصی خود در توئیتر نوشت: 
»افزایش تعرفه ۶0 درصدی خدمات پزشــکی نه متناســب با توان شرکت های 
بیمه ای است و نه متناسب با توان اقتصادی جامعه، این یعنی محروم کردن قشر 
کم درآمد از خدمات پزشکی. دوستان بابت افزایش ظرفیت پزشکی از مردم انتقام 
نگیرند!« اخیرا محمدرضا رییس زاده رییس سازمان نظام پزشکی خواستار افزایش 

۶0 درصدی تعرفه های خدمات درمانی برای سال آینده شده است.
چهارشــنبه )22 دی ماه( سید ابراهیم رئیســی، رئیس شورای عالی انقلاب 
فرهنگی ماده واحده »افزایش ظرفیت پزشــکی در مقطع عمومی« که در جلسه 
۸۵۱ و ۸۵2 مورخ 2۳ آذر و ۱0 مهرماه ۱400 شــورای عالی انقلاب فرهنگی به 

تصویب رسیده است، برای اجرا ابلاغ کرد.

اخبار کوتاه


